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Dz-02.0021.1.13.2020 
 

Uchwała Nr Z/98/2020 

Zarządu Dzielnicy II Grzegórzki  

z dnia 24 kwietnia 2020 roku  

 

 

w sprawie likwidacji Krakowskiego Szkolnego Ośrodka Sportowego z siedzibą przy  

al. Powstania Warszawskiego 6 oraz ul. Francesco Nullo 23 w Krakowie. 

 

Na podstawie § 3 pkt 3 lit. k uchwały Nr XCIX/1496/14 Rady Miasta Krakowa z dnia  

12 marca 2014 r. w sprawie: organizacji i zakresu działania Dzielnicy II Grzegórzki  

w Krakowie (t. j. Dz. U. Woj. Mał. z 2019 r. poz. 5464) oraz Uchwały Nr II/7/2019 Rady 

Dzielnicy II Grzegórzki z dnia 08.01.2019 r. w sprawie upoważnienia Zarządu Dzielnicy II 

Grzegórzki, Zarząd Dzielnicy II Grzegórzki uchwala, co następuje: 

 

 

§ 1. 

 

Wnioskuje się do Prezydenta Miasta Krakowa oraz Rady Miasta Krakowa o powstrzymanie 

wszelkich działań skutkujących likwidacją Krakowskiego Szkolnego Ośrodka Sportowego 

z siedzibą przy al. Powstania Warszawskiego 6 oraz ul. Francesco Nullo 23 w Krakowie. 

 

 

§ 2. 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

Przewodnicząca 

Rady i Zarządu Dzielnicy II Grzegórzki 

 

Małgorzata Ciemięga 

 

 

 

 

Uzasadnienie: 

W związku z Zarządzeniem nr 939/2020 Prezydenta Miasta Krakowa z dnia 21.04.2020 roku 

w sprawie przyjęcia i przekazania pod obrady Rady Miasta Krakowa projektu uchwały Rady 

Miasta Krakowa w sprawie zamiaru przekształcenia poprzez likwidację placówek oświatowo-

wychowawczych o charakterze sportowo-rekreacyjnym w Krakowski Ośrodek Sportu, Zarząd 

Dzielnicy II Grzegórzki wyraża swoje najgłębsze zaniepokojenie i sprzeciw. 

Zamiarem likwidacji jest Krakowski Szkolny Ośrodek Sportowy, którego misją od samego 

powstania było bezpłatne działanie skierowane do jak najszerszej grupy dzieci i młodzieży na 

rzecz poprawy ich stanu zdrowia.                                
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Obecnie, Krakowski Szkolny Ośrodek Sportowy jako absolutnie wyjątkowy i jedyny  

w Polsce - realizuje to zadanie łącząc profilaktykę, działania terapeutyczne, rekreację, aż po 

pierwszy krok sportowy. Z zajęć w KSOS korzysta tygodniowo 12 500 dzieci i młodzieży. Ta 

liczba oraz fakt, że zapisy na zajęcia trwają raptem kilka godzin po ich ogłoszeniu, świadczą  

o zainteresowaniu ofertą owego ośrodka.  

Ten niewątpliwy sukces organizacyjny jest możliwy dzięki finansowaniu przez Radę Miasta 

Krakowa dotychczasowej formy organizacyjnej i co za tym idzie szerokiej dostępności do 

zajęć.  

 

Nie jest zrozumiałe, dlaczego planowana jest likwidacja wyjątkowego miejsca na rzecz 

powołania do życia ośrodka jakich wiele w przestrzeni publicznej. 

W uzasadnieniu podjętego zarządzenia podkreślane jest niezmniejszenie liczby zajęć.  

W sytuacji, w której rodzice będą zmuszeni do ponoszenia opłat za zajęcia, liczba 

uczestników, a w konsekwencji zajęć z pewnością ulegnie zmniejszeniu. 

 

Czytamy również, że zarządzenie nie ma wpływu na dochody miasta, nie powoduje 

zwiększenia wydatków i nie wymaga zwiększenia zatrudnienia. 

W oczywisty sposób, zarządzenie przyniesie - jeżeli nie dodatkowe wpływy to na pewno duże 

oszczędności przy jednoczesnym wyraźnym obniżeniu ilości zatrudnionych. Brzmi dobrze,  

ale dlaczego za ten wątpliwy sukces ekonomiczny konsekwencje mają ponosić dzieci  

i rodzice. Logiczną konsekwencją będzie mniejsza dostępność do zajęć i niepewna jakość. 

Komercjalizacja ośrodka i skierowanie oferty do beneficjentów dorosłych, firm i korporacji 

pozbawi zaplecza dzieci i młodzież. Wpłynie na zmniejszenie bezpieczeństwa i dostępności 

do sal i pływalni dla nich. Nowa forma zatrudnienia, którą proponuje zarządzenie spowoduje 

bardzo prawdopodobną utratę wykwalifikowanej kadry. 

 

Krakowski Szkolny Ośrodek Sportowy prowadzi zajęcia na pływalniach i salach 

gimnastycznych w oparciu o roczne plany dydaktyczne. Wypracowane doświadczeniem 55 

lat działalności, na bieżąco monitorowane przez sprawdzoną kadrę kierowniczą zapewniają, 

że jakość pracy z dziećmi jest bardzo dobra. 

 

Likwidując ośrodek, niebrane są pod uwagę powyższe fakty i za cenę korzyści 

ekonomicznych rezygnuje się z wartości wypracowanych przez ponad pół wieku działalności 

Krakowskiego Szkolnego Ośrodka Sportowego. 

Uważamy, że zmiany zaproponowane przez p. Prezydenta przyniosą duże szkody społeczne. 

Sądzimy, że będą to zmiany kosztowne - obsługa prawnicza, odprawy, dokumentacje.  

 

Zarząd Dzielnicy II wnioskuje o niebagatelizowanie opinii publicznej i przed podjęciem 

ostatecznej decyzji o zaproszenie do konsultacji wszystkich zainteresowanych w sprawie 

proponowanego przekształcenia. Nieakceptowalne jest wprowadzanie tak ważnych zmian po 

cichu, bez uprzedzenia, bez rozmów z zainteresowanymi. 

 

 


